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Protokół Nr 22/2022 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Mławskiego 

odbytego w dniu 17 października 2022 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Artura Kacprzaka – Przewodniczącego Komisji 

 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Pan Artur Kacprzak- Przewodniczący Komisji 

Otworzył dwudzieste drugie posiedzenie Komisji, powitał Członków Komisji. 

 

Punkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Artur Kacprzak- Przewodniczący Komisji 

Poinformował, że w posiedzeniu uczestniczyło czterech członków Komisji, wobec czego obrady są 

prawomocne. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 21/2022 

 

Punkt 4 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Uchwalenie porządku obrad. 

5. Informacja na temat funkcjonowania Powiatowego Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w Mławie. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącego Komisji. 

 

 

Punkt 5 

Informacja na temat funkcjonowania Powiatowego Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego  

w Mławie. 

 

Pani Anna Szczypińska- Kierownik PCOM w Mławie 

Poinformowała, że Powiatowe Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne w Mławie funkcjonuje od  

1 stycznia 2022 roku. Zapewnia wsparcie dla 20 osób na pobyt dzienny oraz dla 2 osób na pobyt 

całodobowy. Na chwilę obecną z usług Powiatowego Centrum skorzystało już 45 osób. Jest także 

lista rezerwowa na pobyt dzienny jak i pobyt całodobowy. Dlatego też od listopada zmienia się skład 



osób. Osoby przyjmowane do Centrum mogą w nim być maksymalnie do 12 miesięcy (może to być 

w różnych okresach z przerwami, bądź też ciągiem do 12 miesięcy). W związku z tym musimy dać 

szansę też innym osobom, które potrzebują wsparcia i chcą tutaj być. 

Powiatowe Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne w Mławie realizuje cenę zgodnie z założeniami 

Programu pod nazwą Centra Opiekuńczo-Mieszkalne w ramach środków z Funduszu 

Solidarnościowego, czyli od Wojewody. Kwota dotacji jaką Powiatowe Centrum już otrzymało to 

927 800,00 zł. Środki własne 101 600,00 zł. Na chwilę obecną poniesione zostały wydatki z Funduszu 

Solidarnościowego w wys. 711 078,43 zł a ze środków własnych 47 000,64 zł. Pozostaje do 

wykorzystania 294 251,92 zł. Centrum otrzymuje dofinansowanie za godziny pobytu osób. Jest to 20 

zł za godzinę na osobę. Jednak jeśli dana osoba nie jest obecna konkretnego dnia w Centrum to 

pieniądze za tą osobę trzeba zwrócić. Każdego miesiąca jest podliczane ile osób i ile godzin 

przebywało, żeby można było podsumować jaką kwotą dysponuje Centrum. 

Najwięcej wydatków zostało poniesionych na początku 2022 roku gdzie były to między innymi 

wszelkiego rodzaju programy komputerowe, różne podatki. Największym kosztem dla Centrum jest 

transport uczestników, który zgodnie z założeniami wniosku, musi być zapewniony. Jest on 

dostosowany także do osób poruszających się na wózkach. Następnym kosztem to wyżywienie (około 

20 posiłków dziennie plus 2 posiłki całodobowe) i wynagrodzenia kadry oraz inne opłaty bieżące 

(gaz, woda, energia- gdzie dzięki pompie ciepła i fotowoltaice może uda się zaoszczędzić na kosztach 

ogrzewania). 

Powiatowe Centrum nie działa na podstawie żadnego Rozporządzenia, działa jedynie ma podstawie 

Programu, który jest bardzo oględny. Jest on bardziej skupiony na tym jak ma wyglądać wniosek 

osób ubiegających się do Centrum, co mają mieć zapewnione ale nie ma informacji jaką 

dokumentację należy w Centrum prowadzić. Dlatego też sami stworzyliśmy regulamin organizacyjny,  

regulamin wewnętrzny, bardzo dokładny wywiad wstępny z osobą ubiegającą się o miejsce (trwa 

nawet kilkanaście dni), indywidualny plan pracy z uczestnikiem z comiesięczną oceną 

podsumowującą. W pomieszczeniu dziennym jest wywieszony tygodniowy plan z elementami 

stałymi w ciągu dnia i zmieniającymi się zajęciami tematycznymi (np. ćwiczenia 

ogólnousprawniające, relaksacyjne, manualne, rękodzielnicze). 

Powiatowe Centrum zapewnia uczestnikom pomoc w podstawowych czynnościach życiowych.  

Są organizowane różnego rodzaju zajęcia. Między innymi to zajęcia manualne, uczenie się szycia na 

maszynie i ręcznie, zajęcia kulinarne, treningi higieniczne, treningi zdolności interpersonalnych, 

zajęcia integracyjne, zajęcia czytelnicze, zajęcia muzyczne, teatralne, taneczne. Są także zajęcia z 

fizjoterapeutą, rehabilitantem. 

W każdym miesiącu odbywają się spotkania z ciekawymi ludźmi (np. z pracownikiem archiwum, 

pszczelarzem, policjantem), spotkania społeczności gdzie przypominane są prawa i obowiązki 

uczestników. Obchodzone są urodziny uczestników, gdzie każdy solenizant otrzymuje drobny 

upominek. Staramy się organizować różne zajęcia aby ciągle coś się działo, żeby uczestnicy się nie 

nudzili. 

Ostatnio zatrudniona została pielęgniarka, która zapewni podstawową opiekę zdrowotną. 

Pani Kierownik podsumowała, że zobrazowała schemat funkcjonowania Centrum każdego dnia, 

starając się zapewnić uczestnikom jak najlepszą pomoc. 

Dodała, że Powiatowe Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne jest pierwszym w Polsce, które realizuje  

opiekę wytchnieniową. Funkcjonującą od września i w całości finansowaną przez Wojewodę. 

 

Pan Artur Kacprzak- Przewodniczący Komisji 

Zapytał w jaki sposób wygląda nabór uczestników? 

 

Pani Anna Szczypińska- Kierownik PCOM w Mławie 

Odpowiedziała, że wnioski składane są w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w konsultacji z 

kierownikiem Powiatowego Centrum Opiekuńczo-Mieszkaniowego. Warunkiem przyjęcia osoby po 

raz pierwszy jest umiarkowany bądź znaczny stopień niepełnosprawności osoby ubiegającej się. Taka 

osoba składa wniosek wraz z orzeczeniem o niepełnosprawności. Powiatowe Centrum Pomocy 



Rodzinie kieruje pismo do Ośrodka Pomocy Społecznej odpowiedniego do miejsca zamieszkania 

osoby zainteresowanej. Przez ten Ośrodek jest przeprowadzany wywiad środowiskowy, następnie na 

podstawie tego wywiadu Powiatowe Centrum podejmuje decyzję o przyjęciu. Jeśli na daną chwilę 

nie ma miejsc w Centrum to osoba jest wpisywana na listę rezerwową. 

Powiatowe Centrum wydaje decyzję na trzymiesięczny pobyt dzienny, bądź na jednomiesięczny 

pobyt całodobowy (z racji tego, że pobyt w PCOM jest pobytem doraźnym). Jeżeli po upływie tego 

czasu osoba jest zainteresowana kontynuacją, wtedy po konsultacji z pracownikami PCOM i PCPR 

o potrzebie uczestnictwa jest podejmowana decyzja. Decyzja może być pozytywna (jeśli konieczna 

jest kontynuacja), bądź negatywna ale też osoba ta może zostać wpisana na listę rezerwową (gdzie 

oczekuje na miejsce). 

 

Pan Henryk Antczak- Członek Komisji 

Powiedział, że Powiatowe Centrum Opiekuńczo-Mieszkaniowe otrzymało 927 800,00 zł dotacji.  

W związku z tym jakie powinno być obłożenie liczebne aby wykorzystać te środki? 

 

Pani Anna Szczypińska- Kierownik PCOM w Mławie 

Odpowiedziała, że aby dotacja została wykorzystana w pełni musi być 20 osób na 8 godzin dziennie 

i 2 osoby całodobowo. Zwróciła też uwagę, że powinno być więcej miejsc na opiekę całodobową (co 

najmniej dwa miejsca więcej), gdyż jest bardzo duże zapotrzebowanie. Miejsca całodobowe dają też 

większą stabilizację Powiatowemu Centrum, gdyż stanowią stały dochód. Na pobyt dzienny trudno 

przewidzieć ile osób będzie w danym dniu i na ile godzin. 

Centrum posiada środki własne przekazane ze Starostwa Powiatowego, które są w rezerwie. 

Dodała, że jest zaniepokojona rokiem 2023, gdyż kwota dotacji pozostanie taka sama jak w 2022 

roku a koszty utrzymania wzrastają. 

Centrum szuka zewnętrznego wsparcia aby oszczędnie funkcjonować. Pozyskało od LG telewizor 55 

calowy, otrzymuje chleb od Piekarni Szczepkowscy, korzysta z Pomocy Banku Żywności. 

Pani Kierownik powiedziała, że jest zadowolona, że Powiatowe Centrum Opiekuńczo-Mieszkaniowe 

istnieje. Jednak uważa, że powinny być trochę zmodyfikowane zasady funkcjonowania dotyczące 

wydatkowania dotacji. 

 

Pan Henryk Antczak- Członek Komisji 

Zaproponował, żeby wprowadzić drobne odpłatności od uczestników np. za obiad. 

 

Pani Anna Szczypińska- Kierownik PCOM w Mławie 

Odpowiedziała, że Wojewoda nie jest za wprowadzeniem takich opłat. 

 

Pan Artur Kacprzak- Przewodniczący Komisji 

Podsumował, że Powiatowe Centrum Opiekuńczo-Mieszkaniowe jest nowym miejscem, dlatego też 

uważa, że z czasem na pewno będzie możliwość dopracowania zasad. Muszą zostać przeanalizowane 

potrzeby, stałe koszty i cały system funkcjonowania, który na chwilę obecną nie przewiduje 

wszystkich zdarzeń losowych. 

 

Pan Marek Linkowski- Członek Komisji 

Powiedział, że wysoka inflacja nie wpływa pozytywnie na przyszły rok gdzie koszty rosną a dotacja 

będzie taka sama jak na 2022 rok. 

 

Pani Anna Szczypińska- Kierownik PCOM w Mławie 

Dodała, że jest w planach napisanie pisma do Ministerstwa o zwiększenie wskaźnika na daną osobę. 

Jednak otrzymała informację, że Rząd już analizuje czy jest w odpowiednim stanie finansowym 

wprowadzić jakieś zmiany. 

Poinformowała również, że opiekunki pracujące w Centrum za opiekę podstawową nad osobami  

otrzymują najniższą krajową. Po godzinach czy w dniach wolnych mogą sprawować opiekę 



wytchnieniową nad podopiecznymi Powiatowego Centrum. Za taką opiekę otrzymują 35 zł za 

godzinę na osobę (maksymalnie nad 3 osobami może sprawować opiekę). Jest to bardzo motywujący 

dodatek. 

  

Punkt 6 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pytań i wniosków nie zgłoszono. 

 

Punkt 7 

Zamknięcie posiedzenia. 

 

Pan Artur Kacprzak- Przewodniczący Komisji 

Zamknął dwudzieste drugie posiedzenie Komisji Rewizyjnej, podziękował Członkom Komisji i 

zaproszonym gościom za udział w posiedzeniu. 

 

 

         Przewodniczący Komisji 

 

                Artur Kacprzak 

 

 

 

 
Sporządziła: 

Agnieszka Wisińska 

19.10.2022 r. 


